



Dansk Nova Scotia Duck Tolling Retriever Klub

Bestyrelsen

Referat af bestyrelsesmøde 27. september 2025

Deltagere: Annette Stentsøe (AS), Lars Møller (LM), Sanne Gram-Nielsen (SGN),
Trine Bek Gold (TBG), Ann-Kathrine Olesen (AKO) og Lis Kudsk (LK).
Afbud: Ingen

0. Bemærkning til referatet af mødet 20. juli

Bente Vestbach havde en indsigelse mod referatet fra 20. juli 2025, hvor der står, at bestyrelsen fremadrettet vil få tilsendt en oversigt over økonomien på de enkelte prøver / udstillinger, når regnskabet for disse er lavet færdig. På opfordring af Bente Vestbach er det efterfølgende besluttet, at der ikke laves et regnskab efter hvert arrangement.

1. Gennemgang af to do-listen

To do-listen blev gennemgået og opdateret. De enkelte bestyrelsesmedlemmer bedes tjekke deres opgaver og opdatere, når der er nyt.

2. Nyt fra formanden

AS nævnte, at DKKs registreringstal er faldet med 25% ift. sidste år, hvilket er kritisk for DKK. Dette medførte en diskussion om DKK set med opdrætternes øjne, da DKK på mange områder gør det unødigt besværligt at være opdrætter. Bestyrelsen besluttede derfor at sende en mail til DKK med forslag til nogle forbedringer, der måske i sidste ende kan være med til at øge antallet af registreringer og dermed DKKs indtjening. SGN laver et oplæg, som sendes til bestyrelsen.

3. Nyt fra kassereren

3.1 Regnskab pr. 31. august 2025

Regnskabet ser stadig særdeles fornuftigt ud, og kassebeholdningen er på 198.000 kr.

Kassereren henviser igen til, at rejseafregninger skal være læselige. Hun bruger en del tid på at dechifrere, hvad folk skriver. Hvis rejseafregningerne er mere eller mindre ulæselige, ryger de retur til afsender.

AK oplyste, at hun er i gang med at kikke på formuleringen af de mails, hun sender ud til nye hvalpekøbere. Og både hun og Bente er ved at lave beskrivelser af deres arbejdsopgaver.

3.2. Kriterier for økonomiske støtte

Der er et behov for at nedskrive nogle kriterier for, hvornår bestyrelsen giver økonomisk støtte til arrangementer i Tollerklub-regi. LK havde sendt et oplæg, som blev diskuteret. Dette oplæg rettes til og offentliggøres på klubbens hjemmeside.

4. Nyt fra udvalgene

a. JU

JU holder møde i løbet af oktober.

JU har foreslået, at man vender dualarrangementerne om, så udstilling er første dag og jagtprøverne anden dag. Det vil gøre det mere festligt for dem, der vinder dualtitlerne, at de bliver fejret sammen med dem, der deltager i jagtprøverne. Bestyrelsen og udstillingsudvalget har ikke noget imod dette. Sporudvalget ønsker ikke at afholde udstilling på dag 1 og spor på dag 2, da det er afprøvet, og det viste sig, at sporhundene var for trætte til at præstere optimalt på sporet, efter at have stået i udstillingsringen en hel dag.

SGN nævnte, at der har været udtrykt ønske om, at der er titler til alle dual-vinderne (f.eks. DUALvinder 1, DUALvinder 2 etc.). Det er bestyrelsens opfattelse, at dette vil udvande titlen, og man ønsker derfor ikke, at der skal være mere end én titel.

Der har været forslag oppe om at lægge nogle af dualarrangementerne sammen – f.eks. workingtest og spor og/eller jagtprøve og spor. Det vil komme til at berøre de folk, der deltager i mere end én aktivitet. Punktet er ikke lukket og vil blive diskuteret i de forskellige udvalg.

Der skal laves en drejebog til dualarrangementerne, da der er ting, der falder mellem to stole. LM laver udkast til drejebog og deler JU og Spor.

b. UU

Intet nyt

c. SAU

SAU afholder møde umiddelbart efter bestyrelsesmødet for at tale om arrangementet i januar 2026.

Bestyrelsen diskuterede kort, om vi skal være mere tydelige på hjemmesiden omkring diverse sundhedsoplysninger. Vi kunne evt. lave en side, der fortæller hvalpekøbere, hvad de skal være opmærksom på mht. sundhed/sundhedsoplysninger, når de har fået en hvalp.

d. Spor

Spor har foreslået et nyt pointsystem til Årets Sportoller. AS mener stadig ikke, at det foreslåede pointsystem gør det muligt for den unge hund at blive Årets Sportoller – medmindre man er en erfaren sporfører, der er i stand til at få sin hund hurtigere frem. Men mere uerfarne hundeførere vil ikke have en chance. SGN får sporudvalget til at kikke på det igen.

Det er de tre bedste resultater, der er gældende, og det skal tilføjes, at min. 1 af de tællende resultater skal være fra en prøve i Tollerklubben. Ligesom det også skal pointeres, at forudsætningen for at deltage i kampen om at blive Årets Sportoller, er at man deltager på klubbens sporprøver.

Med disse rettelser blev sporudvalgets forslag vedtaget, og det blev besluttet, at de skal køre i et år, for at se om det fungerer.

Sporudvalget har bedt om, at klubben dækker 50% af deltagergebyret på DM på vildtspor. Dette i lyset af, at det er den mest prestigefyldte sporprøve, og at man ønsker en bred deltagelse blandt de kvalificerede ekvipager.

Bestyrelsen besluttede, at man ikke ønsker at give dette tilskud.

LM har undersøgt, hvem der kommer til klubbens sporprøver (de der er åbne for andre racer). I 2024 var der 86 tilmeldt hunde på tollerklubbes sporprøver – 37% var tollere. I 2025 var der 97 tilmeldte hunde, hvoraf 31% er tollere.

Det er som udgangspunkt positivt, at andre racer kan deltage i vores prøver. Det giver både mulighed for, at vores egen race kan deltage i deres prøver, og for at vi kan fylde vores egne prøver op, så de hænger sammen økonomisk.

Tollerklubben skal ikke afholde prøver for andre racer, hvis de ikke løber rundt økonomisk. Det har man stort fokus på i Sporudvalget, og man kan se, at det udelukkende er interne prøver som DUAL og DM, der giver underskud.

Når der planlægges en prøve, er antallet af spor (længde og tid) som regel fastlagt på forhånd af logistiske årsager. Man ved dog ikke, hvordan tollerne fordeler sig på sporene, og derfor inviterer man andre racer med for at sikre, at prøven bliver fyldt op og er økonomisk bæredygtig.

Man skriver altid i invitationen at egen race er prioriteret.

Derudover skaber det goodwill hos andre racer, når de inviteres dem med – hvilket øger chancen for, at tollerne også kommer med på deres prøver. Det er altså en win-win, så længe man sikrer, at prøverne løber rundt.

Vores prøver er først og fremmest et tilbud til vores egen race, og det er afgørende, at de er økonomisk bæredygtige

d. TU

Intet nyt

e. Sponsorudvalget

Flemming Stig Hansen har tilbudt, at han gerne vil være tovholder på sponsorgaver på klubbens dualarrangementer.

Det vil vi meget gerne tage imod, og AS vil kontakte ham for at aftale nærmere. Det er vigtigt, at de arrangører af dualarrangementerne, som kan lide at sørge for sponsorgaver ikke føler sig tilsidesat. Men omvendt kan det være en stor hjælp for de arrangører, der ikke synes, at det er sjovt at finde sponsorgaver.

5. Download fra årets messer

For første gang deltog Tollerklubben på Brahetrolleborg-messen. Man var klemmt inde mellem spaniels og DRK, og fredag og lørdag var der ikke mange besøgende. Søndag var

der til gengæld mange interesserede, og mange der allerede havde tollere, som gerne vil tale træning, jagt etc.

Det blev besluttet, at hvis vi deltager igen om to år, så skal vi prøve at få arrangeret en tollerjagtprøve. Det vil også give folk en god mulighed for at se, hvad det er, vi laver med vores hunde.

Konklusion på Brahetrolleborg-messen er, at vi deltager næste gang. Derefter beslutter vi, hvad vi gør fremadrettet.

Den årlige messe i Års fungerer godt, er velbesøgt og billig.

6. Nyt fra medlemmerne

a. Forslag om ændring af jagtprøvereglement / fordel ved at være medlem af klubben

Der var kommet et forslag fra et medlem om en ændring af reglementet til enten at man kun har ret til deltagelse på vores prøver, hvis ejer/fører begge er medlem af den danske tollerklub, så prøvesystemet kun bliver for klubbens medlemmer. Alternativt at man ved en eventuel lodtrækning tilgodeser klubbens medlemmer og udelukker ikke-medlemmer inden lodtrækningen.

Bestyrelsen diskuterede forslaget, som nok er sendt på baggrund af den debat, der har været på klubbens hjemmeside om, hvorvidt det kan betale sig at være medlem af klubben.

Det har endnu ikke været nødvendigt at holde lodtrækning om pladserne til en jagtprøve / workingtest, men bestyrelsen besluttede, at man vil tilføje på Hundeweb, at ved en eventuel lodtrækning vil klubbens medlemmer blive prioriteret.

Desuden vil vi undersøge, om Hundeweb giver klubben mulighed for at køre med to forskellige priser. Hvis det er tilfældet, vil prisen for at deltage på klubbens arrangementer for ikke-medlemmer stige med 50%. LK har fået til opgave at kontakte DKK om dette.

b. Forslag om afholdelse af "grøn wt"

Et andet medlem har foreslået, at klubben afholder et medlemsarrangement med en prøve på dummyer (grøn wt), hvor der vil være 2-3 poster. Prøven er kun åben for deltagere, der endnu ikke har opnået en excellent/1. præmie på en af klubbens jagtprøver/workingtests. Der skal være plads til, at man kan få lidt hjælp på posterne og evt. prøve igen, hvis det ikke går godt.

Dagen kan kombineres med, at der laves et lille begynderspor til alle interesserede, samt at man kan få lov til at prøve, hvordan det er at være i en udstillingsring med sin hund – hvad skal man kunne, hvad gør man etc.

Bestyrelsen er meget positiv overfor dette forslag, og det blev besluttet at gennemføre det i 2026 med et arrangement i Midtjylland og et på Sjælland. TBG og LK vil være tovholdere.

Det skal være gratis at deltage, og der er krav om forhåndstilmelding. Klubben vil sørge for forplejning gennem dagen og evt. små præmier til deltagerne. Der er brug for hjælpere på sådan et arrangement, og de vil naturligvis også blive tilgodeset.

7. Generalforsamling 2026

Næste års generalforsamling afholdes ifm. udstillingen i Vonge søndag den 7. februar. LM har booket lokale og vil tage fat i klubbens forslag til dirigent.

AKO, SGN, AS er på valg fra bestyrelsen, mens TBGs suppleantsæde udløber ifm. generalforsamlingen.

8. Diverse

a. Hvordan håndterer vi info om medlemmer

Bestyrelsen havde en længere snak om, hvordan vi håndterer både rygter og eksakt viden om medlemmer, der måtte have forbrudt sig imod DKKs love/retningslinjer og/eller gældende lovgivning.

Som medlemmer af en bestyrelse af en specialklub under DKK, har man en skærpet indberetningspligt, hvis man blive bekendt med forhold, der kan være i strid med gældende lovgivning eller DKKs love, og det ønsker vi naturligvis at leve op til.

Vi mener også, at vi har et ansvar, når vi hører rygter om hunde, ejere eller opdrættere – især hvis informationen ikke er blevet med den person, det vedrører. Det kan være en svær balancegang, da vi er en lille klub, hvor mange kender hinanden på kryds og tværs - men det ændrer ikke på lovgivningen, eller det at være offer for et rygte.

Vi vil derfor udarbejde nogle klare retningslinjer for, hvordan vi agerer, når vi får kendskab til mulige sager, herunder hvordan vi kontakter berørte medlemmer for at belyse sagen, samt hvordan vi kan hjælpe og understøtte.

Vi ønsker en klub, hvor alle føler sig godt tilpas og har lyst til at deltage i klublivet.

9. Næste møde

Næste møde blev aftalt til søndag den 23. november kl. 16.30. Mødet afholdes som et onlinemøde.

10. Resume til FB

LK sørger for hurtigt at lægge et resumé ud på klubbens FB-side.